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Hvor lenge skal vi jatte med? 
 

Arvid Herland: 
 

Som de fleste vet er det noe som heter 
Arendalsuka. Der møtes mange av våre 
topp-politikere og næringslivstopper til 

meningsutveks-
linger og disku-
sjoner. Hvor 
mye realpolitikk 
som kommer ut 
av det hele er 
det delte me-
ninger om, men 
det kan være 
nyttig å ha en 

«bli kjent uke» for videre samarbeid 
ellers i året for våre samfunnstopper. 
 

Vår kjære samferdselsminister, Jon-Ivar 
Nygård, var også til stede og presenter-
te blant annet sin fremtidsvisjon for Øst-
foldbanen. Undertegnede er sterkt uenig 
i visjonen i denne sak. Vi vil nemlig aldri 
komme i mål, og jeg mener aldri.  
 

Jeg skal begrunne dette. Slik de nåvæ-
rende planer som er fremlagt for Øst-
foldbanen i Nasjonal Transportplan frem 
til 2036, så vil vi få dobbeltspor til Seut 
(ca 2 km nord for Fredrikstad stasjon) i 
2036. (Dersom man klarer å komme 
gjennom Moss). Dette er veldig greit for 
Fredrikstad sin del isolert sett. Men det 
er planene til samferdselsministeren 
videre som er helt uholdbare. 
 

«Å bygge Østfoldbanen gradvis videre 
tror jeg er riktig vei å gå» var det han 
uttalte på TV. Det er her det blir fullsten-
dig crash for å komme i mål med det 
som har vært en overordnet målsetting i 
flere tiår. Dobbeltspor til Halden-
(Kornsjø-Gøteborg).   
 

La oss være realistiske med de planene 
som Bane Nor la frem i 2012 og bare 
tenke til Halden. Bare det å komme 
gjennom Fredrikstad-Lisleby-Greåker-
Sandesund og til Sarpsborg vil kreve 
enorme summer og ressurser.  
 

Slik Bane Nor bygger jernbaner må det 
rives et tresifret antall bygninger (2-3-
400 snakkes det om) til en enorm kost-
nad. Og det aller verste er at graver 
man litt ned i jorda på området, kommer 

man til store mengder kvikkleire. Alt 
dette vet samferdselsministeren ut-
merket godt. Og dette skal altså være 
den rette satsningen videre!!! Jeg kan 
ikke være mer uenig!!! Det er her jeg 
argumenterer med at vi aldri vil nå de 
overordnede målsettingene for Øst-
foldbanen.  
 

Slik det nå bygges, vil alt bli med det 
gamle i svært lang tid fremover. Sam-
ferdselsministeren vet dette godt, men 
vil ikke en gang se på alternative mu-
ligheter. Dette kan vi ikke gå til valg 
på. Det er rett og slett for lite fremtids-
rettet og dårlig. 
 

***** 
 

Styrking av SFO og Sikker-
het i Skolemiljøet: En Inves-
tering i Barnas Fremtid. 
 

Derin Mahmood: 
 

I dagens travle samfunn er det en 
økende nødvendighet å fokusere på 

barnas velferd 
både i og 
utenfor skole-
tiden. Som 
politiker i Ar-
beiderpartiet 
ønsker jeg å 
belyse to vikti-
ge områder: 
behovet for 

flere ansatte i Skolefritidsordningen og 
betydningen av et trygt skolemiljø. 
 

Behovet for Flere Ansatte i SFO. SFO 
spiller en avgjørende rolle i livet til 
mange barn, spesielt for familier der 
foreldrene er opptatt med jobb. Den 
tryggheten og støtten SFO tilbyr, er 
essensiell for barnas trivsel og utvik-
ling. For å møte dette behovet må vi 
sørge for tilstrekkelig bemanning og 
ressurser. Flere ansatte i SFO vil ikke 
bare gi et bedre tilsyn, men også gi 
rom for økt individuell oppmerksomhet 
og tilpassede aktiviteter som fremmer 
barnas læring og sosiale ferdigheter.  
 

Med et styrket SFO-tilbud kan vi skape 
en mer balansert hverdag for familie-
ne. Foreldre vil kunne føle seg trygge-

re på at barna deres får kvalitetsomsorg 
og aktiviteter, samtidig som de selv kan 
fokusere på sine arbeidsforpliktelser.  
 

Et Trygt Skolemiljø: En Forutsetning for 
Fremgang. Skolemiljøet er avgjørende 
for barnas utvikling og fremtid. Et trygt 
og støttende skolemiljø gir grunnlag for 
læring og personlig vekst. Derfor er det 
viktig at vi prioriterer sikkerhet og trivsel 
på skolen. Dette innebærer både fysisk 
sikkerhet og en kultur som motarbeider 
mobbing og diskriminering.  
 

For å sikre at alle barn får en best mulig 
skoleopplevelse, må vi også fokusere 
på de mest utsatte områdene. Dette 
betyr å gi ekstra støtte til skoler som har 
utfordringer knyttet til 
økonomi, sosiale forhold eller andre 
faktorer som kan påvirke barnas læring 
og velvære  
 

En Investering i Barnas Fremtid. Å in-
vestere i et styrket SFO-tilbud og et 
trygt skolemiljø er ikke bare en prioritet 
for dagens samfunn, men en investe-
ring i fremtidige generasjoner. Ved å 
sikre at alle barn har tilgang til 
kvalitetsomsorg og et trygt læringsmiljø, 
gir vi dem bedre forutsetninger for å 
lykkes og trives.  
 

Som politiker i Arbeiderpartiet er jeg 
forpliktet til å arbeide for at disse viktige 
områdene får den oppmerksomheten 
de fortjener. Sammen kan vi bygge et 
samfunn hvor hver enkelt barn har de 
beste muligheter til å vokse opp trygt, 
lære og utvikle sitt fulle potensiale. 
 

***** 

Om ett år er vi i regjeringspo-
sisjon, håper og tror jeg! 
 

Kjell-Arne Ekeberg: 
 

 Jeg har en stigende fornemmelse av 
at vi nå er inne i et godt spor: Veien til 
regjeringskorridorene er fortsatt lang 
og svingete med mange tunge opp-
overbakker, men i riktig retning.  
 

I Dagsavisen 9. september peker 
Trygve Svensson, leder for Tankes-
mien Agenda, på at det nå i begyn-

(Fortsetter på side 2) 
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Kort og godt ... 

Noen få ildsjeler har gjort partiet godt 
synlig under årets «Vår– og høstkam-
panje». Takk for innsatsen. Vi får håpe 

at flere har anled-
ning til å delta når 
valget nærmer seg. 
 

Aktiviteten i lokal-
laget er god. Bare 
se på annonsene 
på side 4 i dagens 
avis. Jeg skulle 
ønske at flere med-

lemmer tok seg tid til å delta på de 
annonserte «Politiske verkstedene». 
Der diskuteres det mye god politikk. 
 

God politikk diskuteres også på møte-
ne i kommunepartiet, med gode innle-
dere, fulgt av interessant debatt.  Jeg 
savner imidlertid en fyldigere  gjen-
nomgang og drøfting av aktuelle  kom-
munale saker, ikke bare en kort orien-
tering om hovedsakene. 
 

Nå foreligger listeforslaget fra nomina-
sjonskomiteen i Akershus Arbeiderpar-
ti. Tuva har fått den plassen vi kunne 
håpe på.  Nå  gjenstår behandling i 
kommunepartiet, tilbakemelding til 
komiteen innen 25.oktober og valg av 
delegater til  nominasjonsmøtet som 
holdes 23.november. Der må våre de-
legater sørge for at Tuva beholder den-
ne plassen. 
 

I skrivende stund legges første utkast  
til nytt partiprogram fram. Der legges 
det opp til spennende reformer. Jeg 
regner med at partilagene og kommu-
nepartiet vil ha en grundig debatt av  
utkastet. 
 

Utgivelsen av boka «Partiet» føyer seg 
sammen med tilnavnet «tåkefyrsten» 
inn i en lang rekke forsøk på 
«karakterdrap» av  «klasseforræderen» 
Jonas. Hvorfor står ikke de anonyme 
kildene fram og sier sin mening offent-
lig? 
 

Det murret i partiet før landsmøtet 
2023, men kun et fåtall benyttet anled-
ningen til å opponere i selve møtet. 
Problemene ble «feid under teppet» og 
«brønnpisserne» fortsatte sin anonyme 
aktivitet. Til stor glede for våre mot-
standere. 
 

Slik vil vi ikke ha det. - Kort og Godt! 

nelsen av september står 88 man-
dater i favør de borgerlige mot 81 

på rød-
grønn 
side. I 
august 
2020 
var det 
tilsva-
rende 
tallet 
101 

versus 68 for et skifte. Vår posi-
sjon nå er altså svakere enn for 
fire år sida. Imidlertid er det grunn 
til å være optimistisk: De nyeste 
målingene er bedre enn katastro-
femålingene tidligere i år. 
 

Hva taler for en viss optimisme 
Vi lager - og iverksetter - mye god 
politikk. Jeg tror «folk flest» tydeli-
gere vil se at Ap er partiet for dem. 
Høyre virker å være på defensiven. 
De er pressa fra både på høyre og 
venstre flanke. Fr.p. har foruroli-
gende sterke målinger. De er farlig 
gode i sin forenkla og manipulato-
riske retorikk. Mye av deres poli-
tikk burde være uspiselig. Men, vi 
ser at de oppnår høye tall på må-
lingene.  
 

Aps Wonder boy kommer snart 
hjem. 
Vår egen Jens vender i oktober 
tilbake til Norge etter hele 10 år 
som NATOs generalsekretær. Den 
allmenne oppfatninga er at han 
har ytt en svært sterk innsats. Vi 
kan glede oss over at han har lovet 
å gi Ap aktiv støtte i valgkampen. 
 

Ukrainere, palestinere og suda-
nesere har svært vanskelige kår  
Framtidsutsiktene er langt fra ly-
se. Situasjonen virker fastlåst, 
syns jeg. Norge må fortsette sin 
humanitære og fredsfremmende 
innsats! 
 

USA 
Journalist Gunnar Kagge (Aften-
posten) har vært i USA. Han har 
snakka med folk der og lest seg 
opp på situasjonen. Han minner 
om at for 161 år siden kosta Bor-
gerkrigen 600 000 menneskeliv!  
 

(Fortsatt fra side 1) 16. juli i år svarte 56 % av velgerne 
(ifølge Ipsos) at de er veldig redde 
for vold i forbindelse med valget. 
Ytterligere er 30 % ganske bekymra. 
Hver femte amerikaner tror det kan 
bli nødvendig å ty til vold for å for-
svare valgresultatet! Heldigvis er 
dette langt fra vår hjemlige situa-
sjon. Men, ønske om et levende og 
respektfullt demokrati må vi jobbe 
for å beholde - hver dag! 
 

Kameratslig hilsen med ønske om 
en aktiv og fin høst. 
 

***** 

Kommunens ansvar å sørge 
for gode vilkår for demokra-
tiet. 
 

Eirik Haugen: 
 

Det er veldig merkelig at da Ski ble 
slått sammen 
med Oppe-
gård, ble ar-
beidsvilkårene 
for de politis-
ke partiene 
sterkt svekket.  
 

Hva mener jeg 
med det?  Ski 

kommune sørget for partikontorer til 
de politiske partiene som var repre-
sentert i kommunestyret. Først fikk 
vi ordnet kontorer i et gammelt hus i 
Kirkeveien. Da det ble revet, fikk vi 
lokale i Langhuset. Der kunne vi ha 
utstyr (f.eks kopimaskin for produk-
sjon av aviser) og styremøter. Så 
skjedde kommunesammenslåingen, 
og vi ble kastet rett ut av Langhuset.  
 

Nå sier vår gruppeleder:  Vi får jo leie 
gratis møterom i Rådhuset, og vi har 
jo lager i kjelleren.  Det er vel og bra, 
men det er ikke mitt poeng. Mitt po-
eng er vi må ha tilgang til lokale 
utenfor rådhuset (fordi rådhuset 
krever inngangskort fra aktive politi-
kere), og adgangen er naturlig nok 
strengt begrenset.  Lageret i kjeller-
ne, både i Ski rådhus og gamle Op-
pegård rådhus er greie, men de er jo 
ikke egnet for møteaktiviteter. 
 

(Fortsetter på side 3) 
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Vi bør derfor kreve at vi igjen i en 
kommune med over 60000 innbyg-
gere får partikontorer tildelt fra 
kommunen.  Det er en god investe-
ring i demokratiet. Og som vi ser i 
mange land, demokratiet er under 
press. 
 

Nå har jeg ved to tilfeller vært sterkt 
involvert i få partikontorer fra kom-
munen, og jobber nå for tredje gang 
for å få det til. At ikke alle skjønner 
poenget, får så være.  

***** 
 

Gode medlemsmøter i 
Nordre Follo AP. 
 

Odd Jørgen Steen: 
 

På siste årsmøte ble det vedtatt en 
møteplan for 
årets medlems-
møter. På mø-
tene hittil har vi 
kunne møte 
våre stortings-
representanter 
som oppdaterer 
oss på aktuelle 

politiske saker. Men også eksterne 
foredragsholdere med høy kompe-
tanse fra forskning og høyskole 
som har presentert aktuelle saker.  
 

Hvis du ikke deltar, går du virkelig 
glipp av aktuell og lærerik informa-
sjon. Fast punkt må møtene er opp-
datering av lokalpolitiske saker. Det 
som er presentert hittil i år har ført 
til engasjement og deltagelse fra 
fremmøtte medlemmer. Ikke gå 
glipp av noe, møt på medlemsmø-
tene. 
 

***** 

Hva gjør vi i 2025? 
 

Ove Kjølstad, Lagsleder: 
 

Nordre Follo AP vedtok ny organise-
ring på siste årsmøte. Våre lokale lag 
gikk fra å være et geografisk 
«bostedslag», slik partiet kaller det, til 
å bli et «forumslag». Det vil si et de-
battsamfunn. 
 

Alle formelle funksjoner som program-
arbeid og nominasjon samt valgkamp 
legges til kommunepartiet. Men hva 

(Fortsatt fra side 2) skal vi da gjøre i vårt lokale lag? 
La derfor dette 
spørsmålet 
være starten på 
planleggingen 
av vårt årshjul i 
2025. Som 
lagsleder øns-
ker jeg å motta 
innspill (på 

skiogkrakstad@gmail.com). Årshjulet 
skal behandles på lagets årsmøte i 
januar. 
 

En ting jeg håper vi skal gjøre mer av 
er å holde politiske verksteder som er 
et slags uformelt temamøte. I forbin-
delse med politisk verksted nå i okto-
ber har vårt studieutvalg blitt utvidet 
med Eirik Havenstrøm, et nytt medlem 
i år. Han er engasjert i å sette opp 
månedens verksted. Velkommen. 
 
Navnebytte? Siden lagets funksjon 
ble endret på kommunepartiets års-
møte stiller jeg spørsmålet om laget 
bør markere dette med et navnebytte? 
«Ski og Kråkstad arbeiderlag» er et 
utpreget navn for et bostedlag.  Bør vi 
finne et navn som reflekterer bedre at 
vi driver med politisk debatt? Noe med 
«forum» eller «samfunn»? Siden vi er 
et gammelt lag på over hundre år så 
drister jeg meg på å lansere et klas-
sisk gammelt navn for et debattsam-
funn nemlig «arbeidersam-funn». Er 
det noe vi bør vedta på årsmøtet? 
 

Styret i Ski og Kråkstad arbeiderlag 
sendte i sommer et brev til partiets 
sentrale organisasjonsutvalg og ba om 
at de legger opp til en grasrotdebatt 
foran landsmøtet om situasjonen etter 
«valgnederlaget» i fjor.  
 

Brevet var grundig debattert på et 
politisk verksted i laget og mye epost-
utveksling. Styret har registrert mye 
frustrasjon og debattvilje vedrørende 
hvorfor vi fikk et så dårlig valgresultat. 
Men det var partiets manglende vilje til 
å debattere problemstillingen som 
forårsaket brevet.  
 

Medlemmene ble aldri spurt om hva vi 
mente. Derfor var vår sterke oppford-
ring at partiet bør kjøre et rådslag før 
landsmøtet i 2025 som fanger opp 
frustrasjonen i organisasjonen. Dess-
verre ser det ut til at partiet ignorer oss 
fullstendig. Vi har ikke engang fått 
tilbakemelding på at brevet er mottatt 

(noe vi vet har skjedd). Det er rett og 
slett dårlig folkeskikk.  
 

Jeg har møtt i kommunepartiets styre 
frem til i år. Mesteparten av den tiden 
har det vært press for å nedlegge lage-
ne og dermed øke aktiviteten i kommu-
nepartiet. Vi endte opp med en løsning 
hvor vi sentraliserte de formelle delene 
av våre lagsaktiviteter.  
 

Forutsetningen var at kommunepartiet 
skulle gire opp et par hakk og skape 
aktivitet. Styret har i ettertid opprettet et 
utvalg - Kampanjeutvalget – som har 
vært dyktige med å lage vår- og høst-
kampanjer.  
Hva har skjedd ut over det? Ingen ting! 
Det holdes knapt styremøter i kommu-
nepartiet og partiet er mer dødt enn 
noen gang.  
Nå trenger vi mere aktivitet og politisk 
påfyll. 
 

Annonser om høstens aktiviteter i lokal-
laget finner du på side 4. 
 

***** 
 

Hilsen fra London. 
 

Sunniva Salvesen: 
 

Nå er det snart tre måneder siden jeg 
flyttet til London. Her går dagene fort, 
og det er 
en spen-
nende 
opplevelse 
å bo i en 
så mang-
foldig og 
livlig by. 
Mye er 
ganske 
annerledes enn hjemme i Ski, spesielt 
med tanke på tempoet og variasjonen 
av mennesker og kulturer man møter 
på daglig basis. Uansett hvor man går, 
er det alltid noe som skjer – fra marke-
der og konserter til politiske demonstra-
sjoner og debatter. 
 

Sommeren var spesielt preget av 
mange politiske demonstrasjoner som 
virkelig satte preg på byen. Protester og 
voldelige opptøyer har preget England 
og London siden knivdrapene i South-
port i sommer. Etter drapene hastet det 
å få svar, for i fravær av et svar ble det 
spredt desinformasjon og løgn om gjer-
ningsmannen i sosiale medier. Angrep 

(Fortsetter på side 4) 
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mot moskeer og asylmottak samt volde-
lige opptøyer mellom høyreekstremister 
og politiet i Southport, preget mange av 
sommerdagene. 
 

Det er fascinerende å følge med på 
politikken i Storbritannia. Det har vært 
en turbulent periode, spesielt med Brex-
it og de påfølgende økonomiske og 
politiske utfordringene. Mange her sliter 
med å få endene til å møtes, og det er 
godt synlig bare man tar seg en tur ut i 
byen. Gater og hus som har blitt totalt 
neglisjert av kommunen, er synlige 
mange steder. 
 

Det er interessant å se hvordan Labour 
kjemper for en sterkere velferdsstat og 
mer rettferdig fordeling, men de møter 
kraftig motstand fra de konservative 
som fortsatt har en sterk posisjon. Lon-
don er på mange måter en rød by, med 
mange som støtter Labour, men utenfor 
byene er det mer splittet. 
 

For hvordan har egentlig Brexit påvirket 
lokalsamfunnene i England? Sterk infla-
sjon og økte priser på varer og tjenester 
har blitt et stort problem. Mange EU-
borgere som tidligere jobbet i Storbri-
tannia har reist hjem på grunn av usik-
kerheten rundt visum og arbeidsrettig-
heter, som har ført til mangel på ar-
beidskraft. Særlig sektorer som har 
vært avhengige av arbeidskraft fra EU, 
som helsevesen, jordbruk og hotell- og 
restaurantnæringen har blitt negativt 
påvirket. Mest av alt oppfatter jeg det 
som om at Brexit har ført til en dyp poli-
tisk splittelse i Storbritannia. 
 

For meg, som både har fulgt norsk og 
britisk politikk, har det vært tankevek-
kende å se hvor polarisert debatten kan 
bli her. Det er ofte harde fronter og en 
veldig aggressiv tone, spesielt i media. I 
sommer kom det tydelig frem at folk her 
er lei av løfter uten handling. 
 

Jeg har lært utrolig mye av å bo her, og 
jeg ser virkelig verdien i å få et bredere 
perspektiv på hvordan ulike land takler 
utfordringer som vi alle møter.  
Solidariske hilsener fra London. 
 

***** 

(Fortsatt fra side 3) 

Politiske verksted. 
 

Fremtidens energimiks. 
 

15.oktober kl.1830  i  
møterommet Ski bibliotek. 

 

Innledere: Mani Hussaini, 
Stortinget energikomite 

 

Vi diskuterer ulike aspekter av 
dagens og fremtidens energi-

politikk. 
 

Arrangør er Ski og Kråkstad  
arbeiderlags studieutvalg. 

Åpent folkemøte. 
 

Ski Bibliotek 12.november kl. 1730 
 

«Hvordan skal vi få til et ungdomsløft?» 
 

Innleder: Statsråd Tonje Brenna, nestleder AP. 
 

Kommentator: Stortingsrepresentant Tuva Moflag. 
 

Moderator: Gunvor Eldegard 
 

Arr: Ski og Kråkstad arbeiderlag 

Juleavslutning 
 

Vi møtes på Folkets hus  
tirsdag 3.desember kl. 1830 

 

Gløgg, pepperkaker, politikk og 
partihistorie. 

 

Arrangør er Ski og Kråkstad arbei-
derlags styre. 

Arrangør: Nordre Follo Arbeiderparti 

Åpent møte i Kolben 28.november kl.18 til 1930. 


